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Protokół Nr VII/11 

 

z Sesji Rady Gminy Działdowo 

odbytej w dniu 10 maja 2011 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo 

pod przewodnictwem Mirosława Zielińskiego – Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Sesja trwała w godzinach 10.00-12.00 

 

Stan osobowy Rady wynosi 15 osób, w Sesji zgodnie z załączoną listą obecności 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Władysław Kubiński                                    - Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego 

Dariusz Stachowiak                                      - Zastępca Przewodniczącego Rady Powiatu 

Działdowskiego 

Paweł Cieśliński             - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Grzegorz Małachowski - Kierownik Referatu - Kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej,  Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony 

Środowiska 

Mieczysława Skała               - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Andrzej Graszk - Kierownik Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych w Uzdowie 

Bogumiła Stachowiak - Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej         

w Burkacie 

Danuta Dolińska                                             - Referent ds. społecznych i ochrony zdrowia  

Mariusz Margalski                                          - Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji, 

Inwestycji i Zamówień Publicznych 

 

Dyrektorzy oraz sołtysi z terenu Gminy Działdowo, przedstawiciele prasy lokalnej,  
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Ad. pkt 1 

Mirosław Zieliński – Przewodniczący Rady Gminy powitał uczestników Sesji                                       

i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący M.Zieliński zaproponował, aby punkty 4-5 zostały omówione przed pkt 19-

sprawy bieżące. 

Radni jednogłośnie przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad, po czym przystąpiono 

do jego realizacji w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu VI Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Działdowo Nr VI/40/11                

z dnia 31 marca 2011 r.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Działdowo Nr VI/41/11                 

z dnia 31 marca 2011 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2011 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Uzdowie poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Grzybinach wraz                   

z oddziałem przedszkolnym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Klęczkowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w drodze zamiany. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 228/1 w Uzdowie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 41/4 w Gąsiorowie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej, oznaczonej Nr 292/1 obręb Burkat. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Warmińsko - Mazurskiego zadań 

w zakresie utrzymania cmentarza wojennego w Komornikach.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                            

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Działdowo. 

17. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 

18. Wolne wnioski i zapytania. 

19. Sprawy bieżące.  

20. Zamknięcie obrad.                         

 

Ad. pkt 3 

Protokół z VI Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez odczytania. 

 

Ad pkt 4 

Skarbnik B. Antoszewska przedstawiając projekt uchwały, poinformowała, że szczegółowo 

był omawiany na wspólnym posiedzeniu stałych komisji, podkreślając, że dokonano 

poprawek w załączniku nr 1 do Uchwały Nr VI/40/11 z dnia 31 marca 2011 r. 

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr VII/50/11 w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Działdowo Nr VII/40/11 

z dnia 31 marca 2011 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 5  

Skarbnik B. Antoszewska poinformowała, że omawiana uchwała wiąże się z dokonaniem 

korekty do Uchwały Nr VI/41/11 podejmowanej na ostatniej sesji. Przekazała, że w wyniku 

dokonanych zmian § 1 ust. 2 tiret drugi otrzymuje brzmienie:  

„Wydatki budżetu gminy w wysokości 24.843.530,64 zł, z tego wydatki bieżące w wysokości                   

23.178.566,42 zł, wydatki majątkowe w wysokości 1.664.964,22 zł,”  

oraz ust. 4 pkt.3: „Finansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 614.999 zł”. 

Radni jednogłośnie podjęli  

Uchwałę Nr VII/51/11 w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Nr VII/41/11 z dnia                

31 marca 2011 r. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. pkt 6 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany do budżetu, informując, że dokonano 

autopoprawki w projekcie omawianym na posiedzeniu komisji, ze względu na pismo                         

o zwiększeniu dotacji.  

Poinformowała, że zmiany po stronie dochodów i wydatków przedstawiają się następująco: 
 

Dochody 

W dziale 710 rozdział 71035 § 2020 zaplanowanie środków w wysokości 4.000 zł                         

na podstawie pisma Wojewody Warmińsko – Mazurskiego PS-V.5230.8.4.2011.EO,                        

z przeznaczeniem na utrzymanie w 2011 r. grobów  i cmentarzy wojennych znajdujących się 

na terenie gminy.  

W dziale 750 rozdział 75023 § 0970 wprowadzenie środków w kwocie 279,48 zł. 

W dziale 754 rozdział 75412 § 6300 zaplanowanie środków w wysokości 17.800 zł, jako 

pomoc finansowa otrzymana z Powiatu Dziadowskiego z przeznaczeniem na realizację zadań 

„Zakup zintegrowanego systemu alarmowania i powiadamiania ludności dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Ruszkowie w wysokości 2.800 zł”, oraz „Zakup specjalistycznego sprzętu 

ratownictwa drogowego rozpieracza ramiennego i zestawu do odcinania pedałów i kół 

kierowniczych pojazdów samochodowych dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Uzdowie                        

w wysokości 15.000 zł”.  

W dziale 801 rozdział 80101 § 2030 zwiększenie o 12.000 zł na podstawie decyzji Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego nr FK-I.3111.2.72.2011 z dnia 27.04.2011 r. dotacji celowej                     

z przeznaczeniem na zakup pomocy dydaktycznych w ramach Rządowego Programu 

wspierania w latach 2009-2014 organów prowadzących w zapewnieniu bezpiecznych 

warunków nauki, wychowania i opieki w klasach I-III „Radosna szkoła”. 

W dziale 853 rozdział 85395 przesunięcie środków w kwocie 170.953,45 zł z § 2008                    

na § 2007. 

 

Wydatki 

W dziale 010 rozdział 01008 § 4300 zwiększenie środków o 10.000 zł na bieżące wydatki, 

oraz zwiększenie na § 6050 o 66.000 zł na zadaniu o nazwie „ Odbudowa zbiornika 

retencyjnego w Sękowie”. W rozdziale 01010 zmniejszenie o 11.500 zł na § 6050 na zadaniu 

„Budowa Hydrofornii w Ruszkowie”. 

W dziale 630 rozdział 63095 § 6050 zwiększenie o 35.000 zł na zadaniu „Zagospodarowanie 

terenu przy jeziorze w Grzybinach”. 
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W dziale 700 rozdział 70005  § 4210 zwiększenie o 16.500 zł, zwiększenie o 2.000 zł                        

na § 4260, § 4300 zwiększenie środków o 3.451 zł na bieżące potrzeby. 

W dziale 710 rozdział 71035 § 4110 zwiększenie o 253,84 zł, § 4120 zwiększenie o 43,36 zł, 

§ 4170 zwiększenie o 251,80 zł. Środki pochodzą od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego                   

z przeznaczeniem na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych. 

W dziale 750 rozdział 75023 zwiększenie  środków na § 4010 o 237,76 zł,  na § 4110 o 35,90 

zł, na § 4120 o 5,82 zł,  zmniejszenie o 2.000 zł na § 4300 , zwiększenie na § 4420 o 2.000 zł. 

 W rozdziale 75075  zmniejszenie na § 4170 o 500 zł, zmniejszenie o 1.000 zł na § 4210,                 

na § 4300 zwiększenie o 1.500 zł. 

W dziale 754 rozdział 75412 § 4210 zwiększenie środków o 2.800 zł, oraz zwiększenie                      

na 6060 o 15.000 zł. Środki pochodzą z Powiatu Dziadowskiego jako pomoc finansowa. 

W dziale 801  rozdział 80101 zwiększenie na § 4240 o 12.000 zł - dotacja „Radosna szkoła”, 

rozdział 80146 zmniejszenie o 100 zł na § 4210, zmniejszenie na § 4300 o 500 zł, 

zwiększenie o 600 zł na § 4700. 

W dziale 900 rozdział 90015 § 4260 zmniejszenie o 30.000 zł. W dziale 90019 zwiększenie 

na § 4270 o 12.000 zł oraz zmniejszenie o 100.000 zł na § 6060 “Oczyszczalnie 

przyzagrodowe”. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/52/11 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2011 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.pkt 7 

Skarbnik Gminy omawiając projekt uchwały poinformowała, że corocznie zatwierdzane                     

są sprawozdania finansowe instytucji kultury. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/53/11 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 8 

Skarbnik Gminy omawiając projekt uchwały wyjaśniła, że zmieniła się ustawa, wobec czego 

należało dokonać również zmian we wzorach deklaracji podatkowych. Wyjaśniła, że nowy 

zapis odnosi się do osób prowadzących działalność gospodarczą w zakresie świadczeń 
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zdrowotnych. Poinformowała, że podjęcie uchwały umożliwi ujednolicenie dokumentów                 

i dostosowanie ich do przepisów prawa. 

  Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/54/11 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt 9 

Referent ds. społecznych i ochrony zdrowia Danuta Dolińska omówiła projekt uchwały 

informując, że zgodnie z art. 59 ust. 1  ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie 

oświaty, szkoła publiczna może zostać zlikwidowana po uzyskaniu opinii Warmińsko-

Mazurskiego Kuratora Oświaty. Przekazała, że Kurator pozytywnie zaopiniował zamiar 

przekształcenia  Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Uzdowie poprzez likwidację 

Szkoły Filialnej w Grzybinach wraz z oddziałem przedszkolnym, jak również Związek 

Nauczycielstwa Polskiego w piśmie z dnia 23 marca 2011 r. Dodała, że opinii nie wyraził 

NSZZ „Solidarność” Regionu Mazowsze. Wyjaśniła, że pismo skierowano również                        

do rodziców uczniów, jednakże do dnia dzisiejszego nie wpłynęło żadne pismo 

ustosunkowujące się do zamiaru likwidacji placówki. Referent D.Dolińska podkreśliła,                 

że  głównym powodem likwidacji jest sukcesywnie spadająca liczba dzieci, co wiąże się                     

jednocześnie ze wzrastającymi kosztami utrzymania. Poinformowała również o warunkach 

jakie zostaną zapewnione dzieciom w związku ze zmianą szkoły, do której będą uczęszczały. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/55/11 w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej                                     

im. Adama Mickiewicza w Uzdowie poprzez likwidację Szkoły Filialnej  

w Grzybinach wraz  z oddziałem przedszkolnym. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek o nadanie Szkole Podstawowej                             

w Klęczkowie imienia „Przyjaciół Przyrody Polskiej”. 

Referent D.Dolińska odczytała treść uchwały. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/56/11 w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Klęczkowie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 



 7

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Klęczkowie G.Lauterbach, dziękując za nadanie 

zaszczytnego imienia szkole, zaprosiła na uroczystość związaną z nadaniem imienia, która 

odbędzie się 17 czerwca o godz. 12.00 w Klęczkowie. 

Przewodniczący M. Zieliński ogłosił przerwę w obradach o godz. 10.45, natomiast               

o godz. 11.10 wznowił VII Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

Ad. pkt 11  

Kierownik G. Małachowski poinformował, że przedmiotowe nieruchomości położone                        

są w Księżym Dworze. Wyjaśnił, że za zgodą rady gminy, gmina nabędzie od Pana 

R.Kuskowskiego działkę położoną w pobliżu szkoły oznaczoną  Nr 14/14 o pow. 0,5680 ha  

wycenioną na kwotę 55 891 zł w zamian za działkę Nr 12/5 o pow. 0,9600 ha wycenioną                 

na kwotę 56 256 zł, za dopłatą na rzecz Gminy Działdowo w kwocie 365,00 zł. Przekazał,               

że działka zostanie przekazana pod boisko. 

Radny P.Stańczak zapytał czy boisko, na rzecz, którego w ubiegłym roku przeznaczane były 

środki wchodzi w obszar działki pod budowę sali gimnastycznej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że boisko, na które były przeznaczane środki                    

to zapewne boisko do koszykówki, jednakże bardziej szczegółowej odpowiedzi udzieli wójt 

gminy. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/57/11 w sprawie nabycia nieruchomości w drodze zamiany. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. pkt 12 

Kierownik G.Małachowski poinformował, że przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość 

zabudowana oznaczona jako działka Nr 228/1 o pow. 0,24 ha, obręb Uzdowo. Dodał,                    

że w planie zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w/w nieruchomość 

oznaczona jest jako teren zabudowy jednorodzinnej i zagrodowej. Kierownik G. Małachowski 

przekazał, że dotychczasowy dzierżawca wystąpił z wnioskiem o kupno omawianej 

nieruchomości. Poinformował również, że wycena do przetargu opiewa na kwotę 14 500 zł  

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/58/11 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 228/1 w Uzdowie. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. pkt 13 

Kierownik G.Małachowski przekazał, że przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość 

niezabudowana oznaczona jako działka Nr 41/4 o powierzchni 0,04 ha obręb Gąsiorowo, 

widniejąca w planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Działdowo jako teren 

zabudowy mieszkaniowej-zabudowa zagrodowa. Poinformował, że do urzędu wpłynął 

wniosek o zakup w/w nieruchomości, stąd projekt uchwały. Wyjaśnił, że gmina przejęła                 

tą działkę od Agencji Nieruchomości Rolnych, więc na sprzedaż konieczna była również 

zgoda agencji, która została wyrażona, pod warunkiem dokonania sprzedaży w formie 

przetargu, mimo niewielkiej powierzchni. Poinformował, że nieruchomość została 

oszacowana na kwotę 2 408 zł. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VI/59/11w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 41/4 w Gąsiorowie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad.pkt 14 

Kierownik G.Małachowski poinformował, że przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość 

oznaczona jako działka Nr 292/1 o powierzchni 0,0511 ha obręb Burkat.  Wyjaśnił, że grunt 

jest niezbędny na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

oznaczonej Nr 291 z mapy 2 obręb Burkat, stanowiącej własność Józefa i Bogumiły Wilk. 

Ponadto, jak podkreślił brak jest możliwości zagospodarowania omawianej nieruchomości 

jako samodzielnej. Poinformował, że działka w całości wyceniona na kwotę 3 384 zł. 

Radni jednogłośnie podjęli  

Uchwałę Nr VI/60/11 w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej, oznaczonej Nr 292/1 obręb Burkat. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. pkt 15 

Kierownik G. Małachowski  przedstawiając projekt uchwały zaznaczył, że jak wiadomo 

gmina porządkuje cmentarz wojenny w Komornikach,. Wyjaśnił, że co roku gmina zwraca się 

z wnioskiem o środki  na ten cel. Poinformował, że wojewoda zaplanował dotację w kwocie 

4.000 zł na 2011 r. Przekazał, że w formie uchwały przejmowane są zadania w zakresie 

utrzymania cmentarza wojennego w Komornikach, po czym zostanie podpisane 
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porozumienie, w którym będą określone warunki powierzenia gminie zadania dotyczącego 

obowiązku utrzymania grobów. 

Radni jednogłośnie podjęli  

Uchwalę Nr VII/61/11 w sprawie przejęcia zadań od wojewody Warmińsko-

Mazurskiego zadań w zakresie utrzymania cmentarza wojennego w Komornikach. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 16 

Kierownik G.Małachowski przedstawił stawki taryf za dostawę wody dla gospodarstw 

domowych i pozostałych odbiorców korzystających z wody na terenie gminy Działdowo               

w miejscowościach: Pierławki, Wysoka, Prusinowo, Księży Dwór, Komorniki,  Rudolfowo, 

ustaloną  w wysokości brutto 2,41 zł/m3. 

Poinformował, że taryfę opłat za dostawę wody dla gospodarstw domowych i pozostałych 

odbiorców korzystających z wody w miejscowości Grzybiny udało się wynegocjować                     

w wysokości brutto 3,00 zł/m3.   

Kierownik przekazał, że opłatę abonamentową określono w wysokości 1,34 zł /brutto/ 

miesięcznie, natomiast taryfę za zbiorowe odprowadzanie ścieków komunalnych                        

z miejscowości Księży Dwór, Komorniki i Rudolfowo do oczyszczalni w miejscowości 

Działdowo w wysokości brutto 4,99 zł/m3. 

Radni jednogłośnie podjęli 

Uchwałę Nr VII/62/11 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę               

i zborowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Działdowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Sołtys Sołectwa Grzybiny H. Woźny zapytał, czym się sugerował pan Szczygielski podczas 

negocjacji ceny za wodę.  

Kierownik powiedział, że kosztem energii. 

Sołtys podkreślił, że woda nie nadaje się do spożycia dla ludzi, pytając dlaczego gmina godzi 

się na takie negocjacje. Przekazał również, że aktem notarialnym pan Szczygielski                         

ma przypisany obowiązek dostarczania wody. Poprosił o interwencję w tej sprawie.  

Kierownik poinformował, że azotany przekraczają normę, dlatego dla matek karmiących                 

i kobiet w ciąży woda jest dostarczana, jednakże zgodnie z opinią sanepidu pozostałe osoby 

mogą ją spożywać mimo występujących azotanów. Ponadto wyjaśnił, że pan Szczygielski nie 

jest przedsiębiorstwem wodociągowym i może odmówić sprzedaży wody. 

 



 10

Kierownik wyjaśnił, że planowany jest wodociąg w Grzybinach i włączenie do sieci 

wodociągowej do Uzdowa, w tym celu czynione są starania o pozyskanie środków. 

Sołtys H.Woźny przekazał, że wodociąg planowany jest od dawna jednak nic się nie dzieje              

w tej sprawie.  

Sołtys podkreślił, że mieszkańcy płacą najwyższą cenę za wodę, która jest złej jakości. 

Kierownik wyjaśnił, że nie ma środków w budżecie aby wykonać wodociąg w roku 

bieżącym.  

Przewodniczący dodał, że Wójt Gminy stara się o pozyskanie środków na dofinansowanie 

wodociągu w Grzybinach. Poinformował, o tym, że jeśli gmina nie zakupi wody od pana 

Szczygielskiego wówczas woda będzie musiała być dowożona beczkowozami.  

Radny P. Stańczak podkreślił, że należałoby sporządzić protokół rozbieżności. 

Kierownik wyjaśnił ponownie, że woda nadaje się do spożycia dla mieszkańców                           

za wyjątkiem kobiet  w ciąży i matek karmiących. 

Przewodniczący poinformował, że możemy zaprosić na posiedzenie komisji pana 

Szczygielskiego i porozmawiać na temat wody. 

Radny J.Gorczyca zapytał, czy akt notarialny jest dokumentem prawnym, który niesie                

ze sobą pewne obowiązki. Zaznaczył, że radca prawny powinien zając stanowisko w tej 

sprawie.   

Wójt Gminy poinformował, że w takim stanie przekazano gminie wodociąg, a pan 

Szczygielski ma obowiązek ją dostarczać mieszkańcom i dostarcza, jednak gmina nie musi jej 

przyjmować. Dodał, że w przyszłym roku prawdopodobnie uda się pozyskać środki                      

i wykorzystać ujęcie wody w Uzdowie. Wyjaśnił ponadto, że jeśli nie skorzystamy z wody                

od pana Szczygielskiego wówczas koszt dostarczania wody będzie znacznie większy.  

Wójt podkreślił, że dopóki nie pobudujemy wodociągu nie ma innej możliwości. Ponadto 

wyjaśnił, że nie ma szans na poprawę wody gdyż z azotanów nie można jej oczyścić. 

Radny J.Gorczyca ponownie odniósł się do wagi aktu jakim jest akt notarialny i obowiązku 

dostarczania wody przez pana Szczygielkiego dla mieszkańców wsi. 

Wójt poinformował, że kwestia aktu nie ma znaczenia, gdyż gmina ma obowiązek 

zapewnienia wody i ma możliwość zakupu wody od pana Szczygielskiego bądź nie. Wyjaśnił, 

że cena szacowana jest na podstawie kalkulacji. 

Radny J.Gorczyca podkreślił, że wówczas powstaje „błędne koło”, wskazując, że skoro pan 

Szczygielski ma w akcie zapisane zaopatrywanie mieszkańców w wodę wówczas gmina nie 

powinna brać w tym udziału, jeśli ze strony prawnej jest to dopuszczalne. Powiedział, aby 

skorzystać z pomocy prawnika. 
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Sekretarz Gminy powiedział, że gmina ma obowiązek dostarczania wody i prawnie nie ma 

możliwości, aby w tym nie uczestniczyć. 

Wójt przekazał, że negocjowane są najniższe ceny mimo to pojawiają się pretencje. 

 

Ad.pkt 17-19 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym z uwzględnieniem 

wykonanych uchwał i zarządzeń stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Wójt nawiązując do pytania radnego P.Stańczaka dotyczącego przeznaczonych środków                  

na boisko w Księżym Dworze poinformował, że zostały one przeznaczone na boisko 

wyasfaltowane do siatkówki  i koszykówki, które znajduje się w drugiej części, na której nie 

będzie budowana sala. 

Wójt poinformował, że została przygotowana wizualizacja projektu dotycząca 

zagospodarowania nabrzeża jeziora w Grzybinach, z którą radni mieli możliwość zapoznania 

się. Przekazał, że projekt został zakończony, dokumentacja również. Kierownik M. Margalski 

nawiązując do wypowiedzi wójta powiedział, że koszt inwestycji wyniesie co najmniej                                                       

(w przybliżeniu) 700 tys. zł. 

Wójt zaznaczył, że głównym celem projektu jest uatrakcyjnienie tej miejscowości i docelowo 

wykorzystanie budynku szkoły. 

Radna E. Lipowska zapytała jak przedstawia się sprawa oddziału przedszkolnego                          

w Kurkach, czy prawdą jest, że w przyszłym roku szkolnym nie będzie punktu. 

Wójt poinformował, że w zależności od liczby dzieci oddział będzie funkcjonował bądź nie. 

Dodał, że na dzień dzisiejszy nie jest planowany, ze względu na małą liczbę dzieci. 

Radna T. Majorowska zapytała co w sytuacji, gdy za rok będzie odpowiednia liczba dzieci. 

Wójt odpowiedział, że wówczas zostanie ponownie uruchomiona procedura i oddział 

zostanie otwarty.  

Sołtys H. Woźny podziękował za projekt dotyczący zagospodarowania terenu w Grzybinach. 

Poinformował również, że ponownie kurzy się na drodze, która polewana była wodą w celu 

zmniejszenia efektu kurzenia, pytając o możliwość polewania wodą w jakiś odstępach 

czasowych. 

Wójt poinformował, że co jakiś czas trzeba będzie polewać wodą ten teren. 

Radna J. Gancarz zgłosiła, że nie działają hydranty przy budynku straży oraz przy blokach                         

w Ruszkowie. 

Wójt zaznaczył, że należy zrobić przegląd ponieważ w każdej miejscowości niektóre 

hydranty nie działają. 
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Kierownik A. Graszk poinformował, że jakiś czas temu hydrant był naprawiany, jednak                 

ze względu na niewłaściwe korzystanie został uszkodzony. Wyjaśnił,  że zostanie naprawiony 

jednak to wiąże się ze znacznymi środkami finansowymi, dlatego prosił o dofinansowanie               

ze środków, przeznaczanych na straż. 

Radny P. Stańczak zapytał jak wygląda sytuacja z remontem drogi w Uzdowie. 

Wójt poinformował, że równiarka w tym tygodniu pracuje w Gnojnie, Petrykozach,                      

w przyszłym tygodniu zapewne wyjedzie na inne drogi gminy, najpierw wyrówna, później 

zostanie nawieziony tłuczeń. 

Radny P. Stańczak przekazał, że teren przy rowie za pomnikiem też powinien być 

naprawiony. 

Wójt przekazał, że wówczas gdy będzie wyrównywana droga teren ten zostanie wyrównany. 

Sołtys Sołectwa Sękowo P. Biema zapytał kiedy będą prowadzone dalsze prace przy stawie. 

Kierownik G. Małachowski odpowiedział, że w przyszłym tygodniu prace będą 

kontynuowane, czekamy na sprzęt, który pracuje na innych stawach. 

Sołtys poruszył również problem dowozu pięcioletnich dzieci, które od przyszłego roku będą 

dojeżdżały do szkół. 

Wójt nawiązując do wypowiedzi sołtysa zaznaczył, że problem ten pojawi się wszędzie. 

Dodał, że zostanie dokonana kalkulacja kosztów przewozu, zebrane oferty przewoźników          

i na tej podstawie oszacuje się, z jakiego przewoźnika korzystać. Wójt wyjaśnił również,                  

że jeśli zapewniona zostanie opieka wówczas koszty wzrosną. 

Poinformował, że być może oprócz rejsowego autobusu będzie przejeżdżał jeszcze 

dodatkowy. 

Sołtys K. Roman poprosiła aby coś zrobić z drogą od strony stacji benzynowej w Uzdowie. 

Wójt poinformował, ze jeśli zostanie materiał wówczas może uda się wyrównać, jednak, 

lepiej byłoby wyrównać drogę przy domkach gdzie spływa woda. Jednakże, jak zaznaczył 

najpierw zostanie wykonana droga za pomnikiem. 

Radny P. Stańczak zaznaczył konieczność odwodnienia terenu. 

Radna E. Lipowska powiedziała, że przy Burszu na drodze powiatowej są ogromne dziury               

i nic się nie dzieje w tej sprawie prosząc o przekazanie informacji. 

Wójt powiedział, że obecnie wykonane są bieżące naprawy na drogach powiatowych, wobec, 

czego może ta droga również zostanie naprawiona. 

Radna T. Majorowska zgłosiła, że na drodze wojewódzkiej, spadają suche konary, wobec 

czego konieczny jest przegląd drzew, ponadto przekazała, że niezbędne jest nawiezienie 

nawierzchni koło sklepu w celu wyrównania. 
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Wójt poinformował, że na drogach wojewódzkich, istnieje problem z wycinką, gdyż 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska często nie wyraża zgody na wycinkę drzew, 

szczególnie w odniesieniu do alei zabytkowych. 

Kierownik M. Skała przekazała, ze turniej wsi odbędzie się 10 lipca w Pożarach. 

Przewodniczący poinformował, że kwitariusze do pobierania opłaty targowej, za handel 

obwoźny, można odebrać w urzędzie gminy, prosząc o pobieranie należności przez sołtysów. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z prośbą do sołtysów, radnych                            

o uczestniczenie w uroczystościach organizowanych na terenie gminy.  

Ponadto poinformował o planowanym wyjeździe do Lichenia, prosząc o zgłaszanie chęci 

uczestnictwa. 

 

Ad.pkt 20 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy M. Zieliński dokonał 

zamknięcia VII  Sesji Rady Gminy o godz. 12.00. 

 

    Protokolant                                                               Przewodniczył                  

Marta Patalon                                                                      Mirosław Zieliński 

    /Referent/                                                              /Przewodniczący Rady Gminy/                                                

 


